
Gemeente Goirle 
t.a.v. de  leden van de gemeenteraad en commissie ruimte 
Postbus 17 
5050 AA Goirle 
 
Betreft: Zorgpunten Visie Zuidrand 
 
Goirle, 19 oktober 2015 

  
Geachte leden van de gemeenteraad en commissie ruimte, 

 

Onlangs bent u geïnformeerd over de Visie Zuidrand Goirle, opgesteld door de Kuiper Compagnons in 

opdracht van de initiatiefnemers voor deze geplande gebiedsontwikkeling (Woonstichting 

Leystromen, Nederlandse Bouw Unie, VP Exploitatie/PS Vastgoedconcepten en Thebe). 

Stichting Biodiversiteit Goirle-Riel en Stichting Steengoed Goirle zijn door deze partijen gevraagd om 

als onbezoldigde  deskundigen zitting te nemen in de klankbordgroep voor deze visie, naast partijen 

als provincie Noord-Brabant en waterschap De Dommel.  

 

Stichting Biodiversiteit Goirle-Riel en Stichting Steengoed Goirle hebben als  doel om publieke 

ecologische en cultuurhistorische waarden  te behouden en beschermen, en vervullen  vanuit die 

hoedanigheid een adviserende rol richting de gemeente. Ondanks dat beide stichtingen substantieel 

hebben bijgedragen aan het tot stand komen van de Visie Zuidrand Goirle, geeft het vervolgtraject 

ons nog reden tot zorg. Gezien het grote publieke belang van een zorgvuldige ontwikkeling van de 

Goirlese zuidrand hebben ondergetekenden vanuit beide stichtingen daarom na toezending van het 

Visierapport d.d. 27 mei 2015 geprobeerd om contact op te nemen met wethouder Van der Put voor 

een overleg. Dit overleg heeft tot nu toe nog niet plaats gevonden. Daarop is via een gezamenlijke 

brief (d.d. 29 september) om overleg gevraagd. Wij hebben in een schriftelijke ambtelijke reactie 

vernomen dat onze brief uiterlijk 26 november wordt afgehandeld.  

 

Via deze weg willen wij u als gemeenteraadsleden en commissieleden op de hoogte stellen van onze 

zorgpunten, aangezien deze niet aan bod zijn gekomen bij de presentatie van de visie aan de 

gemeenteraad. Wij hebben hiervoor de eerder genoemde brief als bijlage toegevoegd. We willen 

deze brief graag mondeling toelichten en hebben daarvoor spreekrecht aangevraagd op de 

eerstvolgende vergadering van de Commissie Ruimte. Tevens vragen wij u om advies op welke wijze 

wij verder richting kunnen geven aan het  borgen van natuur- en cultuurhistorische waarden in het 

vervolgtraject van deze gebiedsontwikkeling. Zelf staan wij open om in ieder geval zitting te nemen in 

de stuurgroep, zoals genoemd in punt 5 van onze brief. 

 

Wij hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 

 

Met vriendelijke groet,  

 

Namens Stichting Biodiversiteit Goirle-Riel, Victor Retel Helmrich (voorzitter) 

Namens Stichting Steengoed Goirle, Virginie Mes (voorzitter)          

  



BIJLAGE: BRIEF VERSTUURD AAN WETHOUDER VAN DER PUT 
 
 
Gemeente Goirle 
t.a.v. Wethouder dhr. Guus van der Put 
Postbus 17 
5050 AA Goirle 
 
Betreft: Zorgpunten Visie Zuidrand 
 
Goirle, 29 september 2015 

  

Geachte heer Van der Put, beste Guus, 

 

Via deze brief willen wij onze zorg uitspreken over het vervolg van de gebiedsontwikkeling Zuidrand 

Goirle. De hiervoor opgestelde visie is door de ontwikkelende partijen aan de gemeenteraad 

gepresenteerd en inmiddels werken gemeentelijke ambtenaren aan de verdere uitwerking. Zowel 

Stichting Biodiversiteit Goirle-Riel als Stichting Steengoed Goirle hebben als lid van de 

klankbordgroep hun invloed gehad op de uiteindelijke visie. Weliswaar is door onze bijdrage in de 

klankbordgroep veel aangepast t.o.v. de oorspronkelijke visie (de waarde van onze bijdrage werd 

door projectleider Frans Beurskens specifiek benoemd), wij vinden dat er geen reden is om nu 

achterover te leunen en de planuitwerking zonder meer aan de ontwikkelende partijen over te laten.  

 

Onze zorg betreft de volgende punten: 

 

 Er staan nog steeds woningen geprojecteerd in De Vloed. Voor Stichting Biodiversiteit is 

‘geen woningen in De Vloed’ een basis-uitgangspunt. De Vloed vormt het laagste deel van 

het Leijdal en is zelfs ’s zomers een drassig gebied. Het vormt een beschermd 

waterbergingsgebied voor Waterschap de Dommel en een leefgebied van diverse streng 

beschermde diersoorten. Het kan daarmee beschouwd worden als de (fysiek en 

planologisch) minst geschikte locatie voor woningbouw in Goirle. De reden waarom hier toch 

woningen gepland worden is evident: vanwege grondeigendommen van de ontwikkelende 

partij. Een gemeente dient echter bij aanwijzen of toestaan van woningbouwlocaties verder 

te kijken dan de belangen van een ontwikkelaar en zou woningbouw in De Vloed categorisch 

moeten uitsluiten. Het projecteren van woningen in De Vloed rekenen wij de 

projectontwikkelaar niet aan, maar wel de gemeente omdat ze hierin geen stelling voor het 

publieke belang neemt. Omdat de woningen klaarblijkelijk nodig zijn voor een financieel 

positieve balans van de projectontwikkelaar en de gemeente wel gebaat is bij de 

ontwikkeling als geheel, zou de gemeente op een creatieve manier moeten zoeken naar 

alternatieve manieren om geld te genereren, bv. woningbouw elders en deze uitruilen tegen 

De Vloed. 

 

 In het visietraject zijn bestaande natuurwaarden onvoldoende in beeld gebracht. In het 

plangebied komen diverse streng beschermde soorten voor waarvan het voorkomen van 

invloed zal zijn op de inrichting van het gebied en de planning van de ontwikkelingen. Zo zal 



voor gebouwbewonende soorten (bv. vleermuizen)  slechts onder strenge voorwaarden 

sloop worden toegestaan. Daarnaast heeft in het plangebied bijzondere bodemchemische en 

waterhuishoudkundige kenmerken die van invloed zullen zijn op het slagen of falen van 

natuurontwikkeling. Tot heden is in de visie geen ecoloog betrokken; deze dient op korte 

termijn bij het plan betrokken te worden. 

 

 Cultuurhistorische waarden zijn in tegenstelling tot de natuurwaarden wel goed in beeld 

gebracht, door het deskundige bureau BAAC. Helaas is in de visie weinig overgenomen van 

de aanbevelingen van BAAC; veel cultuurhistorisch waardevolle elementen (industrieel 

erfgoed van Goirle) worden gesloopt. De haalbaarheid van het behoud wordt op voorhand al 

in twijfel gebracht. Voor Stichting Steengoed Goirle is en blijft herbestemmen een 

uitgangspunt.  

 

 Wij vinden dat de creativiteit meer opgezocht moet worden. De initiatiefnemers gaan nog 

sterk uit van de traditionele (top-down) ontwikkelingsplanologie, waarbij de ontwikkelaars 

vastgoed bouwen en daar vervolgens bewoners/gebruikers voor zoeken. De visie zou zich 

juist moeten lenen voor verleidings- of participatieplanologie. Niet op voorhand stellen dat 

het niet rendabel is om een bepaald gebouw te behouden, maar mensen triggeren om met 

creatieve ideeën te komen. Daarbij hoort ook contact zoeken met provincies voor 

(subsidie)regelingen en fondsen, bv. het Groen Ontwikkelfonds Brabant. 

 

 Een belangrijk uitgangspunt bij de uitwerking van een visie tot concrete plannen is de borging 

van de geschetste kwaliteit. De praktijk wijst uit dat ambities in de uitwerkingsfase omwille 

van de haalbaarheid naar beneden bijgesteld worden. In de visie wordt hiervoor voorgesteld 

om een stuurgroep te maken die de kwaliteit kan borgen. Wij zouden graag meedenken over 

de inhoudelijke invulling van deze stuurgroep. 

 

Zowel Virginie Mes als Victor Retel Helmrich hebben respectievelijk voor en na de zomervakantie 

geprobeerd een afspraak met u in te plannen om bovengenoemde punten te bespreken, maar dat is 

helaas niet gelukt. We zouden desondanks toch graag een afspraak met u inplannen. We willen 

binnenkort namelijk ook graag de gemeenteraad informeren over onze zorgpunten en zouden het 

liefst daarvóór nog met u van gedachte wisselen. Wij zien uw uitnodiging graag tegemoet, alvast bij 

voorbaat dank. 

 

Namens Stichting Biodiversiteit Goirle-Riel en Stichting Steengoed Goirle, 

Victor Retel Helmrich, Virginie Mes en Rob van Dijk 

 

Postadres m.b.t. Visie Zuidrand Goirle: 

Molenstraat 68 

5051 LH Goirle 

info@biodiversiteitgoirle.nl  

telefoon: 06-54702055 

 

 


